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معاون اول رئیس جمهور خبر داد

 اهتمام ویژه دولت برای حل مشکل
دانشجویان و استادان 

محل جدید دانشــکده مهندسی هوافضای دانشگاه صنعتی شریف با حضور 
معاون اول رئیس جمهور افتتاح شــد. دکتر محمد مخبــر، معاون اول رئیس 
جمهور ضمن بازدید از بخش های مختلف محل جدید دانشــکده مهندسی 
هوافضــای ایــن دانشــگاه در طبقــات منفی ۲ تا ۳ ســاختمان ۱۱طبقه شــهید 
ســتاری در جلســه هیأت امنای دانشــگاه صنعتی شــریف گفت: این دانشگاه 
می تواند دانشگاهی پیشران در حل معضلات کشور باشد، دولت و دانشگاه ها 
باید کانونی برای تبادل اطلاعات ایجاد کنند که در آن معضلات کشــور توسط 
دولت شناســایی و معرفی شــود و این معضــلات از طریق دانشــگاه ها با ارائه 
راهکارهای مؤثر مرتفع شود. او نقش دانشگاه را در حل مسائل کشور پراهمیت 
ارزیابی و تصریح کرد: جامعه نسبت به دانشگاه نگاهی مثبت دارد و دانشگاه 
صنعتی شــریف هم می تواند از نظر تکنیکی و با کمک به پیشرفت تکنولوژی 
نقشــی مؤثر در حل مشــکلات کشــور ایفــا کند. وی افــزود: هیأت امنــا و هیأت 
رئیسه دانشگاه ها باید تیمی را تشکیل دهند تا زمینه و بستر انتقال دغدغه ها 
و مشکلات از دستگاه های اجرایی به دانشگاه ها و نقش آفرینی مؤثر دانشگاه ها 
در حل مسائل موجود را فراهم کند. دکتر مخبر با بیان اینکه امروز نقش آفرینی 
دانشگاه ها در حل مسائل کشور نسبت به ظرفیتشان اندک است، بر ضرورت 
مشــارکت هرچه بیشــتر دانشــگاه ها و مراکز علمی و تحقیقاتی کشــور در حل 

مسائل پیش رو تأکید کرد.
وی به محدودیت بودجه دانشــگاه ها نیز اشاره و خاطرنشان کرد: دانشگاه ها 
باید درآمدزایی داشــته باشند؛ درآمد پایدار با بنگاه داری دانشگاه امکانپذیر 

نیست بلکه از طریق ارائه خدمات ارزش آفرین ایجاد می شود.
 معــاون اول رئیــس جمهور گفت: دانشــگاه صنعتی شــریف ظرفیــت اداره 
شدن توسط فارغ التحصیلان خود را دارد؛ ما در سطح بین الملل شاهد وقف 
فارغ التحصیلان به دانشگاه ها هستیم و دانشگاه صنعتی شریف نیز می تواند 
بــا حمایــت فارغ التحصیلان خود جریانی اینچنینی در دانشــگاه های کشــور 
ایجــاد کنــد. وی افزود: برای تأمیــن بودجه و درآمدزایــی می توان از حمایت 
شــرکت های  دانش بنیــان نیز برخوردار شــد، این شــرکت ها می توانند طبق 
یک توافق با دانشــگاه درصــدی از درآمد خود را برای بهره برداری دانشــگاه 
اختصاص دهند. دکتر مخبر بر لزوم حل مشــکلات خوابگاه های دانشجویی 
تأکید کرد و از اهتمام ویژه دولت برای حل مشکل خوابگاه ها و نیز معضلات 

مسکن استادان جوان و حمایت از آنها خبر داد.

تأکید هلال  احمر ایران بر حمایت از مهاجران
رئیــس جمعیــت هــلال  احمر ایــران در اجــلاس اقدامــات بشردوســتانه 
رهبران منطقه خاورمیانه و شــمال آفریقا )منــا( بر ارائه خدمات مختلف 
به اتباع خارجی در ایران به رغم محدودیت ها و تحریم های موجود تأکید 
کرد. به گزارش روابط عمومی جمعیت هلال  احمر، پیرحسین کولیوند با 
اشــاره به موضوع مهاجران و آوارگانی کــه در ایران زندگی می کنند، گفت: 
ســازمان های بشردوســتانه از جملــه جمعیت هــای صلیب ســرخ و هلال 
احمر بــه دلیل برخــورداری از تجارب ســال های طولانی در کمک رســانی 
بشردوستانه و جامعه محور می توانند شرکای کارآمد و قابل اعتمادی برای 
مسئولان دولتی و مقامات عمومی در حمایت از افراد آسیب پذیر و آسیب 

دیده همچون آوارگان، پناهندگان و مهاجران باشند. 
وی افــزود: همــان طــور کــه می  دانیــد بــه علــت بحران هــای بین المللــی 
نظــر  از  بحرانــی  منطقــه ای  در  ایــران  اخیــر،  دهه هــای  در  منطقــه ای  و 
جابه جایــی جمعیــت، پناهنــدگان و مهاجران قــرار گرفته اســت. کولیوند 
بــا اشــاره به مرزهــای طولانــی و مشــترک ایران بــا چندین کشــور تصریح 
کــرد: ایران به دلیل داشــتن مشــترکات اعتقادی و فرهنگی با همســایگان 
خــود و همچنین تنــوع موقعیت ها و وجــود فرصت های مناســب زندگی 
در داخــل کشــور بــه یکــی از کشــورهای مهاجرپذیــر تبدیل شــده و به طور 
مســتقیم و همــواره درگیر مســائل پناهنــدگان، مهاجران و آوارگی ناشــی 
از درگیری ها بوده اســت. رئیس جمعیت هلال احمر در تشــریح نقش پر 
رنــگ جمعیت هلال احمر ایران در حوزه مهاجرت گفت: دولت ایران به  
عنوان کشــور مبدأ، مقصد و ترانزیت پناهندگان و مهاجران، بدون شک با 
چالش های خاص خود مواجه است. اکنون بیش از چهار میلیون پناهنده 
در ایــران زندگــی می  کننــد که در ســالیان گذشــته برنامه های توســعه ای و 
رفاهــی جمعیــت هلال احمــر موجب فراهــم کردن برخــی فرصت های 
مهاجــران و  پناهجویــان  همــه  بــرای  تحصیــل  امــکان  همچــون   برابــر 

 شده است.

رئیس کمیته محیط زیست شورای اسلامی شهر تهران:

خودروهای فرسوده بیشترین سهم در آلودگی 
هوای پایتخت را دارند

رئیس کمیســیون محیط زیست شــورای اسلامی شــهر تهران گفت: بیشترین 
مشکل در آلودگی تهران ذرات معلق است چرا که ذرات معلق هوا پارامترهای 
مشخصی دارد که اگر از حد استاندارد بگذرد منجر به آلودگی هوا می شود، در 
این راستا خودروهای فرسوده بالاترین سهم را دارند و منجر به افزایش ذرات 
معلق می شوند.  مهدی پیرهادی به ایرنا گفت: در این پارامترها سهم صنایع 
و خودروهــا مشــخص شــده و خودروهــای فرســوده نقش جــدی در آلایندگی 
دارنــد و فرســودگی خودروها باعث شــده ذرات معلق در تهــران افزایش پیدا 
کنند. وی گفت: صنایع، پتروشیمی ها، پالایشگاه ها و مجموعه هایی که اطراف 
شــهر تهران هستند، باعث می شــوند ذرات معلق در شهر تهران افزایش پیدا 
کند. باید این مجموعه ها را به مرور از نزدیکی شــهر تهران دور کنیم و در قدم 
دوم باید با ارائه تســهیلات از ســوی دولــت به صاحبان خودروهای فرســوده، 
کاری کنیم از رده خارج شــود، این در حالی اســت که چند سالی است خودرو و 

موتورسیکلت های فرسوده، از رده خارج نمی شود.
رئیس کمیســیون محیط زیســت شــورای اســلامی شــهر تهــران گفــت: باید 
تســهیلاتی فراهم شود از اتوبوس  و تاکسی های برقی در شهر تهران استفاده 

کنیم تا آلودگی هوا در پایتخت کاهش یابد.

دوز چهارم واکسن کرونا؛ ضرورت ها و چالش ها!
»ایران« در گفت و گو با رؤسای کمیته های علمی و کارگروه پیشگیری کرونا از ابهامات پیرامون تزریق دوز چهارم واکسن کرونا گزارش می دهد 

کمیته علمی بزودی درباره تزریق دوز چهارم تصمیم می گیرد

پرســش  ایــن  دوز؟!  چهــار  یــا  دوز  ســه 
بــرای آن دســته از افــرادی کــه دوز ســوم 
کرده انــد،  تزریــق  را  کرونــا  واکســن های 
مطرح شــده کــه آیا »من« بــه تزریق دوز 
چهــارم نیــاز دارم؟ بحــث بر ســر تزریق 
دوز چهارم واکســن کرونا پس از گسترش 
ســریع اُمیکرون و ایجاد مــوج جدیدی از 
عفونت های کووید۱9 حتی در افرادی که 
سه دوز واکسن کرونا زده اند، شدت گرفته 
است. اینکه آیا تزریق دوز چهارم واکسن 
کوویــد واجب اســت و با تقویت سیســتم 
ایمنــی بــدن منجر بــه ایجــاد محفاظت 
بیشــتر در برابر سویه های مسری ویروس 
اســت.  پرســش  مــورد  می شــود  کرونــا 
محققان و مقامات بهداشتی کشورها در 
حال بحث در مورد این موضوع هســتند 
که آیا تزریق دوز چهارم واکسن های کرونا 
می توانــد تأثیــر ایــن ســویه یا ســویه های 
دیگــر کرونــا را کاهــش دهــد یــا خیــر؟ با 
ایــن همــه در حــال حاضــر یــک مســأله  
در مــورد تأثیر واکسیناســیون بــر پاندمی 
واضــح اســت: »واکســن های کرونا حتی 
زمانی که یک دوز یادآور هم تزریق شود، 
نمی توانــد از عفونت ویــروس جلوگیری 
کنــد یا محافظت طولانی مــدت در برابر 
کووید۱9 را فراهم ســازد، بلکه واکســن  تا 
حــد زیــادی از بــروز بیماری های شــدید، 
بســتری شــدن و مرگ و میــر جلوگیــری 
می کنــد.« طبق یافته هــای علمی پس از 
تزریق دوز سوم واکسن، سطح آنتی بادی 
در بدن به ســرعت بالا مــی رود اما میزان 
آن بســته بــه نــوع ایمنی زایی واکســن ها 
از حــدود یک مــاه به تدریــج کاهش پیدا 
می کند. در برخی مطالعات نشــان داده 
شــده محافظــت بــدن در برابــر عفونت 
ویروس ســه ماه بعد از تزریق واکســن به 
حــدود ۲0 تــا 50 درصد کاهــش می یابد. 
در همیــن حــال پس از گســترش ســریع 
اُمیکــرون اغلب کشــورها فاصلــه زمانی 
کاهــش  را  یــادآور  دوز  و  دوم  دوز  بیــن 
از  معــدودی  نیــز  تازگــی  بــه  و  دادنــد 
کشــورها تهاجمی تریــن رویکــرد را برای 
واکسیناسیون در پیش گرفته و چهارمین 
دوز را بــرای کادر درمــان، افراد ســالمند، 
بیمــاران زمینــه ای و دارای نقــص عضــو 
شــروع کرده اند. بنابراین سؤال این است 
آیا برای تقویت مجدد و ایجاد محافظت 
باید دوز چهارم واکسن را دریافت کنیم؟

یــک تحقیــق اولیه نشــان می دهد که 
پاســخ به این ســؤال بــرای عمــوم مردم 

احتمالاً منفی اســت. واکسن دوز چهارم 
مدرنــا  یــا  فایــزر  واکســن های  مــورد  در 
محافظت بسیار بیشتری در برابر عفونت 
ایجــاد نمی کنــد و خطــر عفونــت را تنها 
حــدود ۱0 تــا ۳0 درصد کاهــش می دهد 
اما این بدان معنا نیســت که دوز اضافی 
واکســن در هــر شــرایطی بی تأثیر اســت. 
برای افراد مسن یا آنهایی که در معرض 
خطــر بالا قــرار دارنــد، ممکن اســت دوز 
اضافی برای کمک به محافظت در برابر 

بیماری شدید مورد نیاز باشد.
مطالعات علمی نشــان می دهد، سه 
دوز واکســن حــدود 90 درصد محافظت 
)دو مــاه پــس از آخریــن دوز( در برابــر 
اثــر  در  بیمارســتان  در  شــدن  بســتری 
اُمیکرون ایجاد می کند اما این محافظت 
پــس از چهــار مــاه بــه حــدود 80 درصد 
کاهــش می یابــد. به طور کلــی محافظت 
در برابر بیماری شــدید هم ممکن است 
با گذشــت زمان در برابر اُمیکرون کاهش 
یابــد با این حــال داده های زیــادی وجود 
ندارد که نشــان دهد این افراد چه زمانی 

به دوز اضافی نیاز خواهند داشت؟
طبــق اعلام دکتر حمیدرضا جماعتی 
بــه  دبیــر کمیتــه علمــی کشــوری کرونــا 
»ایــران«؛ به تازگــی وزیــر بهداشــت به هر 
دو کمیتــه ملــی واکســن و کرونــا دســتور 
را  لازم  علمــی  بررســی های  اســت  داده 
دربــاره لــزوم تزریــق دوز چهــارم واکســن 
کرونــا انجــام دهند. بــه این ترتیــب دکتر 
جماعتــی می گوید: »بایــد منتظر بمانیم 
و نتایــج مطالعــات و یافته هــای علمــی 
را ببینیــم. ظــرف یــک هفته آینــده طبق 
نتایج بررســی ها نســبت به تزریق یا عدم 
تزریــق دوز چهــارم در کمیته علمی کرونا 
تصمیم گیری می کنیم. تزریق دوز چهارم 

نیاز به مصوبه کمیته علمی کرونا دارد.
ë  مداخله در عملکرد سیستم ایمنی بدن

را با احتیاط انجام دهیم
دکتــر حمیــد ســوری رئیــس کارگروه 
بهداشــت و پیشــگیری قرارگاه عملیاتی 
ســتاد ملــی مقابلــه بــا کرونــا در پاســخ 
بــه اینکه آیــا تزریــق دوز چهارم واکســن 
واجب است؟ به »ایران« می گوید: برخی 
کشورها که سبد واکسیناسیون شان شامل 
واکســن های فایــزر، مدرنا و جانســون اند 
جانســون بــود تزریق دوز چهــارم را برای 
کارکنان خط اول مقابله با اپیدمی یعنی 
پرســتاران و پزشکان شــاغل در آی سی یو 
شروع کرده اند اما اخیراً مقاله ای در مورد 
واکســن های ســینوفارم چاپ شده مبنی 
بر اینکه دوز چهارم ســینوفارم نمی تواند 

روی افزایــش ســطح آنتی بــادی نقــش 
داشته باشد.

ســوری در ادامــه می افزایــد: بــا توجه 
به اینکه ســینوفارم 80 درصد سهم سبد 
واکسیناســیون مــا را تشــکیل می دهد و از 
طرفــی مطالعــه ای دربــاره واکســن های 
دیگر هم نداریــم نمی توانیم اظهار نظر 
دقیقی داشــته باشــیم. همچنین شــروع 
واکسیناســیون در ایــران عمــلًا چنــد ماه 
دیرتــر از کشــورهای غربــی بــود بنابراین 
تــا زمانی که تســت »ســرواپیدمیولوژی« 
)اندازه گیری ســطح آنتی بادی حاصل از 
واکسن در نمونه ای از جامعه برای مثال 
جمیعت دانش آموزی( انجام نداده ایم 
نمی تــوان  چهــارم  دوز  تزریــق  دربــاره 
تصمیم گرفــت. برای اینکــه بدانیم دوز 
چهــارم بــرای جامعه مفید اســت، هیچ 
مســتندانی نداریــم و مطالعــات انجــام 
شده روی واکسن های سبد واکسیناسیون 
مــا در دنیــا خیلــی کــم اســت و قضاوت 

علمی راجع به آنها نیز دشوار.
او بــا بیان اینکه یکی از راه های مقابله 
و کاهش وخامت اپیدمی تزریق واکســن 
به شکل دوز یادآور و تقویت کننده است، 
عنــوان می کنــد: مقاله ای کــه اخیراً چاپ 
شــده نشــان می دهــد دوز ســوم واکســن 
نــدارد.  زیــادی  بخشــی  اثــر  ســینوفارم 
همچنین متأســفانه ما هنــوز نمی دانیم 
از واکســن ها در  ایمنــی حاصــل  ســطح 
جامعــه چقدر اســت. تا زمانــی که نتایج 
نشــده  منتشــر  زمینــه  ایــن  در  مقــالات 
تزریــق دوز  نمی تــوان دربــاره ضــرورت 

چهارم اظهار نظر قطعی داد.
به گفته دکتر ســوری؛ چنانچه ســطح 
باشــد  بــالا  جامعــه  افــراد  آنتی بــادی 
دلیلــی نــدارد کــه سیســتم ایمنــی بــدن 
را بــه شــکل مصنوعــی فعــال کنیــم. از 
طرفــی واکسیناســیون کادر درمانــی ما با 
اسپوتنیک شروع شد که هیچ مطالعه ای 
در این زمینه نیز موجود نیســت که نشان 
دهــد دوز تقویت کننده اســپوتینک مؤثر 

است یا خیر.
رئیس کارگروه بهداشــت و پیشگیری 
قــرارگاه عملیاتــی ســتاد ملــی مقابله با 
کرونــا بــا تأکید بــر اینکه هر نــوع مداخله 
می گویــد:  دارد،  عــوارض  بیولوژیکــی 
مــورد  در  مــا  نگرانــی  عمده تریــن 
از  هنــوز  کــه  اســت  ایــن  واکسیناســیون 
عــوارض طولانی مدت واکســن ها چیزی 
نمی دانیم. همه واکسن ها در بازه زمانی 
کوتاه و در شرایط اورژانسی مورد استفاده 
قــرار گرفتنــد و اثــرات درازمدت شــان را 
ندیده ایــم. بــه عبارتــی حجــم و بزرگــی 
مســأله شــیوع اپیدمــی بــه قــدری بــود 
کــه بشــر ترجیــح داد خطــر را بپذیــرد تا 
مردم کمتر کشــته شــوند. اینکه آیا ادامه 
تزریــق دوزهای تقویتی درســت اســت یا 
خیر، باید در نظر داشــت وقتی به شــکل 
مصنوعی سیســتم ایمنی افــراد را فعال 
می کنیم طبیعتاً تعادل سیستم طبیعی 
بــدن به هم می خــورد و ایــن مداخله در 
شرایط عادی به حسابی نمی آید و باید با 
احتیاط هــر مداخله ای انجام گیرد. رفتار 
ویــروس ناشــناخته اســت و نمی دانیــم 

دوز های تقویتی را تا چه زمانی می توانیم 
پیش ببریم.

او در پاســخ به اینکه آیا ممکن اســت 
و  داروســازی  شــرکت های  از  عــده ای 
واکسن ســازهای دنیا با تبلیغات گسترده 
از تزریــق دوز چهارم ســود ببرنــد، عنوان 
می کند: بله. فایــزر به تنهایی 40 میلیارد 
دلار از فــروش واکســن ســود برده اســت 
که حدود 8 درصد تولید ناخالص کشــور 
مــا اســت. بــه هــر حــال تجــارت اپیدمی 
ســودآور اســت و تولید کننده های واکسن 
قطعــاً دوســت ندارنــد آســیب بییننــد و 
گاهــاً مطالبات القایی ایجــاد می کنند که 
واقعاً نیاز نیســت؛ دولت هــا باید مراقب 
ایــن تقاضاهــای القایــی باشــند چــرا که 
دراز  ســلامت  و  اقتصــادی  زیرســاخت 
مدت نسل آینده را هدف قرار می گیرند.

ë  دســتور وزیــر بهداشــت بــرای بررســی
علمی تزریق دوز چهارم

دکتــر حمیدرضا جماعتــی دبیر کمیته 
اینکــه  بــه  نیــز در پاســخ  علمــی واکســن 
نظــر کمیتــه علمــی کرونــا دربــاره تزریــق 
دوز چهارم واکســن چیســت؟ بــه »ایران« 
می گوید: همان طور کــه می دانید حدود 8 
کشور دنیا به طور رسمی تزریق دوز چهارم 
را شــروع کرده انــد. ولی در بیشــتر کشــورها 
به این نتیجه رســیدند که دوز چهارم برای 
همه افراد نیاز نیســت. از طرفی افرادی که 
دوز چهارم را تزریق کرده اند شامل پرسنل 
درمانی و افراد مسن بالای 65 تا 70 سال و 
دچار نقص سیســتم ایمنی بودند. با توجه 
بــه اینکــه کادر درمــان در معــرض مداوم 

ویروس کرونــا و واریانت های مختلف قرار 
دارند و افراد مســن و دارای نقص سیستم 
ایمنــی نیز به دلیــل اینکه سیســتم ایمنی 
ضعیفی دارند احتمال درگیری شــدید در 
آنهــا زیاد اســت و می توانند کانون مجدد و 
پیک های جدیــدی بــا واریانت های جدید 

ویروس باشند.
او در ادامــه می افزایــد: بــا توجــه بــه 
طولانــی  زمانــی  مــدت  شــدن  ســپری 
و  ســالمند  افــراد  در  ســوم  دوز  تزریــق 
احتمــال ضعــف سیســتم ایمنــی بدن، 
وزیر بهداشــت به کمیته علمی و واکسن 
دســتور داده بررســی های لازم را دربــاره 
تزریــق دوز چهــارم انجــام دهنــد. ایــن 
موضــوع در کمیته هــا در حــال بررســی 
اســت و نتایج حاصل از آزمایش ســطح 
آنتی بــادی و زمــان تزریــق واکســن بعــد 
از ارزیابــی ظــرف یــک تــا دو هفتــه دیگر 
منتشر می شــود. اما بر اســاس یافته های 
کشــورهایی که از نظر علمی مــورد قبول 
هســتند آنهــا نیــز هنــوز بــه ایــن اجمــاع 
را  چهــارم  دوز  واکســن  کــه  نرســیده اند 
به صــورت همگانــی مــورد اســتفاده قرار 
دهند و فعلًا در کشــور ما هنوز تزریق دوز 

چهارم تصویب نشده است.
به گفتــه دکتر جماعتی؛ آنچه مســلم 
اســت با توجه به اینکه در بیشــتر کشــورها 
بویــژه کشــورهای مدیترانه شــرقی ســویه 
اُمیکــرون در حــال کاهش اســت و به نظر 
می رســد در کشــور مــا هــم در چنــد هفته 
پیــک خواهیــم  نزولــی  وارد ســیر  آینــده 
شــد، بنابرایــن در آینــده مســأله اصلــی 
ســویه های  دربــاره  واکســن ها  اثرگــذاری 
جدید ویروس اســت. البتــه تفکر عمومی 
اغلب دانشمندان بر این است که پاندمی 
ممکن است در اشکال مختلف و اندمیک 
نیــز  باشــد. مثــل آنفلوانــزا. دوز چهــارم 
ممکن اســت تحت تأثیر این مســأله قرار 
بگیرد. برخی پیش بینی های تئوری نیز بر 
این اســت چنانچه در سال آینده با شروع 
فصل ســرما با ســویه جدید مواجه شدیم 

نیاز به تزریق واکسن های جدید باشد.
دبیــر کمیتــه علمــی کرونــا در پایــان 
تأکید می کند: باید شرایط انتشار ویروس 
را در جامعــه ببینیــم و بعــد بــر اســاس 
مطالعــات جدیــد اعلام می کنیــم که آیا 
حتمــاً واجــب اســت دوز چهــارم تزریق 
شــود یا خیر؟ از طرفی هنوز یافته علمی 
دقیــق مبنی بر اینکه دوزهای ســه گانه یا 
دوز چهــارم باعــث اختــلال در سیســتم 
ایمنــی بــدن و بیماری های خــود ایمنی 

می شود در دسترس نیست.
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عضو کمیته علمی کشــوری مقابلــه با کرونا با 
بیان اینکه خوشبختانه موارد اُمیکرون در کشور 
رو بــه افول اســت، گفت: متأســفانه همچنان 
در آی ســی یو بیمارســتان ها، بیمــاران بدحال 
بستری هستند و به همین دلیل هم هست که 

همچنان مرگ و میر در حد بالایی قرار دارد.
دکتــر مســعود مردانــی دربــاره وضعیــت 
کوویــد۱9 با ســویه اُمیکرون در کشــوربه ایســنا 

گفت: خوشــبختانه موارد اُمیکرون در کشور رو 
بــه افول اســت و مشــاهدات میدانی ما نشــان 
می دهــد که مــوارد ســرپایی بیمــاری از نصف 
هم کمتر شــده اســت و مــوارد بســتری هم رو 
به کاهش اســت. وی بــا بیان اینکه متأســفانه 
همچنان در آی ســی یو بیمارستان ها، بیماران 
بدحال بســتری هستند، گفت: به همین دلیل 
هم هســت کــه همچنان مرگ و میــر ما در حد 

بالایــی بــوده و بــه نظر می آیــد که تــا دو هفته 
دیگــر احتمــالاً ایــن میــزان مرگ و میــر ادامــه 
یابد. بعد از آن که موارد ابتلا و بســتری کاهش 
یابد، میزان مرگ های کرونایی نیز کاهش پیدا 

می کند.
مردانی با بیان اینکه تعداد شهرهای قرمز 
کرونایــی نیــز در کشــور بشــدت رو بــه کاهــش 
اســت، گفت: اگر خدا بخواهد داریم به سمتی 

می رویــم که اُمیکــرون را کنترل کنیم، البته اگر 
واریانت جدیدی اتفاق نیفتد.

وی ادامه داد: مشــاهدات میدانی ما نشان 
می دهــد کــه گــذر از قله پیــک ششــم کرونا در 

کشور دارد اتفاق می افتد.
این عضــو کمیته علمی کشــوری مقابله با 
کرونــا با اشــاره به تعطیــلات نوروز نیــز گفت: 
مــردم در این شــرایط بایــد هوشــیاری خود را 

حفظ کرده و پروتکل های بهداشــتی را رعایت 
کنند. مردم ماســک بزنند، فاصلــه اجتماعی 
را رعایــت کننــد. افــرادی هم که هنوز واکســن 
تزریــق نکرده یــا واکسیناسیون شــان را تکمیل 
نکرده اند، نسبت به انجام آن اقدام کنند. فکر 
نکنند که کرونا تمام شــده و هوشیار باشند. اگر 
این موارد را رعایت کنند، ان شاءالله عید خوبی 

در پیش خواهیم داشت.

بــا اختصــاص ۲ هــزار میلیــارد تومــان از بودجه 
ســال آینــده و با همراهــی خیرین نیــک اندیش 

تمامی مدارس کانکسی جمع آوری می شوند.
به گزارش ایســنا، یوسف نوری در گردهمایی 
مشــترک اعضــای شــورای معاونــان و مدیــران 
کل آمــوزش و پرورش اســتان ها گفــت: مدارس 
کانکســی بــا توجه به شــرایط یــک دوره زمانی و 
بــا توجــه به ضــرورت توســعه عدالت آموزشــی 
در مناطــق محروم راه انــدازی شــدند، اما امروز 
تــلاش دولــت مردمــی بــر آن اســت تا شــرایط 
در  حتــی  کشــور  سراســر  در  آموزشــی  یکســان 
دورترین و صعب العبورترین مناطق ایجاد کند.
وزیــر آمــوزش و پرورش با اشــاره به ضرورت 
ایجاد عدالت اجتماعی از منظر اسلام، تصریح 
کــرد: ایجاد عدالت آموزشــی بخشــی از عدالت 
اجتماعی اســت که تــلاش مجموعــه وزارتخانه 
آمــوزش  و  کلاســی مناســب  فضــای  ایجــاد  بــا 

آموزگاران دستیابی به این مهم است.
نوســازی  و  احــداث  از  ادامــه  در  نــوری 
و  داد  خبــر  مــدارس  بهداشــتی  ســرویس های 
افزود: اعتبار احداث و نوســازی ۱0 هزار سرویس 
بهداشــتی تا شروع ســال تحصیلی آینده تأمین 

شده است.
وزیــر آمــوزش و پــرورش با اشــاره بــه تأمین 
آمــوزش بــرای  متخصــص  انســانی   نیــروی 

و پرورش گفت: برای ۲0 سال آینده برنامه ریزی 
لازم بــرای تأمین نیــروی انســانی در نظر گرفته 

شده است.
ë پیگیر رتبه بندی معلمان هستیم

لاشــکی،  احمــدی  قاســم  مراســم  ایــن  در 
معــاون حقوقی و امــور مجلس وزیــر آموزش و 
پــرورش بــا بیــان اینکه تعامــلات بــا نمایندگان 
مجلس شــورای اســلامی باید اثربخش، سازنده 
و رفع کننــده چالش هــا باشــد، افــزود: در ســال 
گذشــته از سوی مجلس شــورای اسلامی، ردیف 
بودجه ای به این موضوع املاک وزارت آموزش 
و پرورش تخصیص یافت تا استان ها بتوانند در 

این خصوص اقدام کنند.
معاون حقوقی و امور مجلس وزارت آموزش 
و پــرورش بــا اشــاره بــه ابهامی کــه در خصوص 
ملکیــت اردوگاه باهنر تهران در ســال های اخیر 
رخ داد، تصریــح کــرد: بــا پیگیری هــای صــورت 
گرفتــه امــروز ایــن مــکان ارزشــمند دارای ســند 

مالکیت به  نام آموزش و پرورش است.
منافــع  تعــارض  موضــوع  درخصــوص  وی 
به عنــوان یکی از اولویت هــای آموزش و پرورش 
خاطرنشــان کــرد: آموزش و پــرورش همواره در 
این مقوله پیشــگام بــوده به گونــه ای که در چند 
ســال اخیــر بیــش از ۱80 مدیــر جابجا شــده اند، 
بنابرایــن فسادســتیزی از اولویت های آموزش و 

پــرورش اســت. معــاون حقوقی و امــور مجلس 
افــزود: در ســال 8۳  پــرورش  و  آمــوزش  وزیــر 
قانون اســتخدام ۴0 هزار معلــم مصوب و ابلاغ 
شــد و در سال 88 تا ســقف ۶0 هزار نفر افزایش 
یافــت، امــروز نیز آمار مشــمول مصوبه مجلس 
بــه تعــداد ۲00 هزار نفر رســیده اســت. بــا توجه 
بــه محدودیــت ظرفیت هــای محدود دانشــگاه 
فرهنگیــان ناچــار بــه گروه بنــدی افراد مشــمول 
قانون استخدام شدیم تا همه مشمولان بتوانند 

آموزش های لازم را دریافت کنند.
معاون حقوقی و امور مجلس وزیر آموزش و 
پرورش اظهار داشــت: طرح رتبه بندی معلمان 
بــه  دولــت  از  لایحــه  به صــورت   99 اســفند   ۲۵
تاریــخ  از  آن  تصویــب  بــرای  و  رفــت  مجلــس 
یادشــده تاکنــون تلاش هــای بســیاری انجــام و 

پیگیری های مجدانه ای در همه ســطوح صورت 
گرفته است. بنابراین ایراداتی که از سوی شورای 
نگهبــان گرفتــه شــد در مجلــس رفــع و لایحــه 
مجــدداً بــه شــورای نگهبــان ارســال شــد و ایــن 

فرآیند همچنان در حال پیگیری است.
وی تــلاش بــرای گنجانــدن نیروهــای اداری 
در لایحــه رتبه بنــدی را از موضوعات این فرآیند 
اعلام و عنوان کرد: شایســتگی عمومی بالاترین 
ســطح و بعــد از آن شایســتگی تخصصی و بعد 
حرفه ای از مواردی اســت که در طرح رتبه بندی 

لحاظ شده است.
سرپرســت معاونــت برنامه ریــزی و توســعه 
منابع وزارت آموزش و پرورش با تشریح شرایط 
مالی، گفت: با همکاری خوب ســازمان برنامه و 
بودجه کشــور و خزانه داری کل کشــور در تلاشیم 

تمامــی پرداخت هــای پرســنلی تا قبــل از پایان 
سال انجام شود.

ë افزایش پوشش بیمه ای معلمان
سعید عسکری، سرپرست معاونت برنامه ریزی 
و توسعه منابع نیز گفت: با تلاش های صورت گرفت 
تمــام بودجه تخصیص یافته در ســال مالی جاری 
را دریافــت کردیــم هر چند هزینه هــا افزایش یافته 
است اما بودجه ســال جاری از نظر ریالی نسبت به 
سال گذشته از رشد خوبی برخوردار است. عسکری 
تصریح کرد: ضروری اســت مدیــران کل آموزش و 
پرورش اســتان ها، بودجه هر ردیــف بودجه ای را در 

همان محل هزینه کنند.
وی بــا تأکیــد بــر صرفه جویــی در هزینه هــا، 
ادامــه داد: با تلاش هــای صورت گرفتــه بودجه 
تخصیصی سال ۱۴0۱ آموزش و پرورش افزایش 
یافته اســت البته تعدادی از استان ها پیش بینی 
خوبــی از درآمدهــا و هزینه ها ارائــه دادند که در 

تدوین بهتر بودجه پیشنهادی مؤثر بود.
سرپرســت معاونــت برنامه ریــزی و توســعه 
منابــع از تــلاش بــرای افزایش پوشــش بیمه ای 
خبــر داد و تصریح کرد: در ســال مالی جاری، با 
تلاش هــای صورت گرفته اعتبار ســنوات ارفاقی 
ایثارگــران و معلمــان اســتثنایی دریافــت و بــه 
ادارت کل آموزش و پرورش اســتان ها پرداخت 

شده است.

عضو کمیته علمی کشوری مقابله با کرونا:

»اُمیکرون« در کشور رو به افول است

وزیر آموزش و پرورش:

مدارس کانکسی به طور کامل جمع می شود
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